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Protokół nr 46/18 

 

z posiedzenia Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty, które odbyło się 
dnia 28 sierpnia 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Stargard 

 

Rozpoczęcie posiedzenia 8
35

 

Zakończenie posiedzenia 11
30

 

 

 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet otworzył 

i prowadził posiedzenie, witając wszystkich obecnych. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do protokołu, oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta 

Jerzy Makowski, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska i w części posiedzenia Sekretarz 

Gminy Danuta Żygadło. 

Ponadto w części posiedzenia uczestniczyła Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego 

Pani Mirosława Antczak wraz z zaproszonym na posiedzenie przedstawicielem Biura 

Projektowego AKwadrat Panem Janem Biernackim, oraz Kierownik Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji Pani Beata Wilk. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że jest niezbędne quorum 

do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 4 członków Komisji Socjalno – Porządkowej 

i Oświaty obecnych było 3 członków komisji. 

Nieobecny Radny Janusz Łojko – nieobecność usprawiedliwiona. 

O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 

materiały, w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 

AD 1. Zatwierdzenie porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odczytał 

zaproponowany porządek posiedzenia i zwrócił się z pytaniem, czy są uwagi do odczytanego 

porządku posiedzenia. 

Wobec braku uwag do porządku posiedzenia komisji przewodniczący poddał pod głosowanie 

zaproponowany porządek posiedzenia. 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” przyjęła porządek 

posiedzenia w brzmieniu jak niżej: 

1. Zatwierdzenie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 31 sierpnia 2018 r. 

4. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2018 roku oraz 

ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2018/2019 

Stanowisko komisji na sesję 
5. Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy 

Opinia komisji na sesję 
6. Sprawy różne 

7. Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów sportowych – 

wyjazd komisji w teren 

Opinia komisji na sesję 
8. Zamknięcie posiedzenia komisji 
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AD 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zaproponował 

przyjęcie protokołu Nr 45/18 z posiedzenia komisji w dniu 26 czerwca 2018 r., bez 

odczytywania. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” przyjęła ww. protokół bez odczytywania. 

AD 3. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 31 sierpnia 

2018 r. 

Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet odczytał 

projekty uchwał przygotowane pod obrady najbliższej sesji, komisja je przeanalizowała, 

wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień udzielonych przez wójta, zastępcę wójta, skarbnika, 

przedstawiciela biura projektowego, oraz kierownika referatu Gospodarki Komunalnej 

i Inwestycji, a następnie zaopiniowała jak niżej: 

− projekt uchwały Nr XLII/294/18, w sprawie uchylenia Uchwały Nr XVIII/141/08 

Rady Gminy Stargard Szczeciński z dnia 13 czerwca 2008 roku 

Zastępca Wójta Gminy omówił projekt uchwały. Wyjaśnił, że po aktualizacji studium 

w 2007 r., w 2008 r., rada podjęła kilka uchwał w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego w obrębie Grzędzice. W związku 

z przystąpieniem do sporządzenia planu należy zgodnie z przepisami na 6 miesięcy zawiesić 
wszelkie prace podziałowe. Wobec tego, że sporządzenie planu zajmuje znacznie więcej 

czasu, osoby zainteresowane podziałami swoich gruntów, chciały przekształcić i podzielić te 

grunty na podstawie decyzji o warunkach zabudowy. Dlatego też część uchwał na wnioski 

właścicieli gruntów w związku z prowadzonymi postępowaniami podziałowymi została już 
uchylona. Ten projekt uchwały dotyczy obszaru przy ulicy Klonowej. Do tej pory w zakresie 

realizacji planu nic się nie działo. Uchwała nie była realizowana. Obecnie z podobnym 

wnioskiem wystąpił właściciel działek położonych w tym obszarze, stąd też projekt uchwały. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLII/296/18 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Miasto Stargard na dofinansowanie zadania pod nazwą „Budowa oświetlenia 

fragmentu ulicy Podleśnej w Stargardzie” 

Zastępca Wójta Gminy wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy ostatniego punktu 

oświetleniowego przy drodze powiatowej w kierunku Żarowa położnej na skrzyżowaniu 

drogi powiatowej i gminnej na granicy miasta Stargard i gminy. 

Natomiast Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jest to dotacja dla miasta, które realizuje tę 
inwestycje. 

Wójt Gminy powiedział, że jest to oświetlenie skrzyżowania i przejścia dla pieszych. Lampa 

będzie na wysokim słupie. 

Na pytanie Radnej Małgorzaty Cieplak o koszty jednego punktu oświetleniowego, 

wykonywanego na terenie gminy, Wójt Gminy odpowiedział, że dokładnie nie jest w stanie 

tego powiedzieć, trzeba to sprawdzić.  

Natomiast Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet przypomniał o braku oświetlenia 

miejscowości Kolonia Dolna Grabowo i uważa, że jest to dalece nie w porządku do tej grupy 

mieszkańców.  

Komisja negatywnie, tj. 2 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się” zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLII/295/18 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard dla przebiegu linii 
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elektroenergetycznej 220 kV w obrębach Lipnik, Grzędzice, Żarowo, Rogowo, 

Lubowo i Warchlino 

Głos w imieniu Wójta zabrał Pan Jan Biernacki, autor projektu planu, który omówił projekt 

uchwały planu. Granice planu nawiązują do przebiegu istniejącej linii elektroenergetycznej 

220 kV relacji Morzyczyn – Recław, która obecnie przewodzi prąd o napięciu 110 kV. Plan 

jest sporządzony na wniosek wykonawcy, posiadającego wszelkie pełnomocnictwa 

właściciela tej sieci, czyli Polskich Sieci Elektroenergetycznych. Na jego podstawie linia 

będzie remontowana. Uporządkowano wszystkie sprawy własnościowe i na tej podstawie 

będą wydawane ewentualne pozwolenia na budowę. Remont będzie polegał na 

odmalowywaniu słupów, wymianie przewodów odgromowych czy też innych elementów, 

które stwierdzono, że są zużyte. Co najistotniejsze nie będzie wymiany słupów 

i fundamentów pod tymi słupami, tym bardziej nie dojdzie do relokacji słupów. Plan 

obejmuje pas o szerokości 25 metrów na każdą stronę. Zwierają się w nim wszelkie 

ograniczenia związane z użytkowaniem pod tą linią. Pas ten jest niezbędny, aby linia 

funkcjonowała niezawodnie i bez żadnych zagrożeń zarówno dla samej linii czy obiektów lub 

osób przebywających właśnie w tym pasie. Procedura sporządzenia planu została zakończona. 

W trakcie procedur zyskano wymagane przepisami prawa dwie zgody leśne na zmiany 

przeznaczenia gruntów leśnych na nieleśne. Jedna od ministra na grunty Skarbu Państwa, 

a druga od marszałka województwa na grunty prywatne. 

Odpowiadając na pytanie Radnej Małgorzaty Cieplak, w jaki sposób zostaną wyłączone 

grunty rolne na czas naprawy, Pan Biernacki poinformował, że trudno mu powiedzieć, 
w jakim okresie będzie to prowadzone, ponieważ nie jest on przedstawicielem wykonawcy, 

tylko firmy urbanistycznej wynajętej przez wykonawcę. Natomiast wyjaśnił, że jeśli powstaną 
szkody będą wypłacane odszkodowania. Ponadto wyjaśnił, że najwięcej czasu zajmuje etap 

projektowy, a wykonanie jest znacznie krótsze. 

Wójt Gminy poinformował, że na sesji będzie obecny przedstawiciel wykonawcy. 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLII/297/18 w sprawie w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 

Wójta Gminy wyjaśnił, że wcześniej zwołane zebranie zostało odwołane z powodu braku 

obecności wyznaczonego na przewodniczącego zebrania Radnego Janusza Łojko. Na 

wczorajszym posiedzeniu Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 

zaproponowano zmianę daty na 10 września oraz sprawdzenie pod względem prawnym 

możliwości dodania w projekcie uchwały zapisu wyznaczenia dodatkowo kolejnego radnego 

na przewodniczącego zebrania, w przypadku nieobecności wskazanego jako pierwszego na 

przewodniczącego zebrania. Padła też propozycja wskazania na przewodniczącego zebrania 

Radnej Wiesławy Kuśnierz, jako kolejnego radnego wyznaczonego na przewodniczącego 

zebrania, jeżeli się zgodzi. Po sprawdzeniu tych możliwości Komisja Gospodarki Mienia 

Komunalnego i Budżetu złoży wniosek do projektu uchwały. 

Wobec powyższych kwestii Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej i Oświaty 

Jarosław Kornet powiedział, ze zasadne jest przyjęcie uchwały w tej formie, a ewentualne 

zmiany i wnioski do zmiany w terminie zwołania zebrania oraz wyznaczenia zastępstwa 

przewodniczącego w przypadku nieobecności powołanego na przewodniczącego zebrania, 

zostaną poddane pod głosowanie na sesji.  

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

− projekt uchwały Nr XLII/298/18 w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru 

podatków w drodze inkasa 

Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
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− projekt uchwały Nr XLII/299/18 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Stargard 

Wójt Gminy wyjaśnił, że na jego wniosek, od lipca jest wypłacane wynagrodzenie zgodnie 

z nowym rozporządzeniem, a nie zgodnie z uchwałą rady gminy. 

Następnie o wyjaśnienia poproszono Sekretarz Gminy, która powiedziała, że obowiązująca 

dotychczas uchwała rady gminy w zakresie ustalenia wynagrodzenia wójta gminy jest 

niezgodna z przepisami prawa. Jeżeli gmina wypłaciłaby wynagrodzenie wójta według 

obowiązującej uchwały, będzie to naruszenie dyscypliny finansowej. Zapytano również 
o stanowisko Wojewodę, oraz radców sąsiednich gmin. W związku z tym, iż rada nie podjęła 

takiej uchwały od 1 lipca, Wójt Gminy napisał pismo, żeby wypłacać wynagrodzenie 

zasadnicze zgodnie z rozporządzeniem. Natomiast stawka dodatku specjalnego w poprzedniej 

uchwale wynosiła 34,29 %, ale od wyższego wynagrodzenia. Dlatego, że rada nie może 

zmienić samej stawki dodatku specjalnego, to została ona również zmieniona w uchwale na 

40 %. W związku z tym wróciła sprawa ustalenia wynagrodzenia. 

Komisja pozytywnie, tj. 2 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się” zaopiniowała 

ww. projekt uchwały. 

Następnie Wójt Gminy wrócił do tematu dotacji dla Gminy Miasto Stargard. Powiedział, że 

inwestycja na ulicy Podleśnej kosztuje 100 tys. zł. Dodatkowy koszt jednej lampy to 5,5 tys. 

zł, ale Gmina Stargard ma udział w całym zadaniu i dlatego zgodnie z porozumieniem mamy 

12 tys. zł. Na pytanie, kto będzie płacił rachunki, Wójt odpowiedział, że nie będzie tam 

pomiaru. Dla porównania podał przykład kosztu jednego słupa w Trzebiatowie, który został 

wyceniony na 11,5 tys. zł. 

Natomiast Przewodniczący Komisji zapytał Wójta jak wygląda sytuacja z innymi 

inwestycjami oświetleniowymi takimi jak Sowno. Wójt odpowiedział, że są zaplanowane 

pieniądze i będzie ogłoszony przetarg, również w Witkowie ulica Kolejowa.  

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet powiedział, że posadowienie tej lampy jest 

zasadne, ale chodzi tu o koszty. 

Następnie Przewodniczący Komisji zarządził przerwę, a posiedzenie wznowił po przerwie 

o godzinie 9.30. 

− projekt uchwały Nr XLII/300/18 w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. oraz 

Nr XLII/301/18 w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Stargard na lata 2018 – 2029. 

Skarbnik Gminy omówiła oba projekty uchwał. Na podstawie wniosków do zamian budżetu 

zmieniają się wartości inwestycji na zadaniach, które są w przedsięwzięciach w załączniku 

nr 3 do wieloletniej prognozy finansowej. Najpierw Skarbnik odniosła się do projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na 

lata 2018 – 2029 i wyjaśniła, zmiany w zadaniach. Jeśli chodzi o budowę drogi 

w Grzędzicach, zmniejsza się kwotę inwestycji do wartości 10 775 606,00 zł. 

Następnie na pytanie Przewodniczącego Komisji, Wójt Gminy wyjaśnił zakres tego zadania, 

w które wchodzi wykonanie nawierzchni na odcinku 100 metrów przed przejazdem 

kolejowym dalej przez centrum Grzędzic do skrzyżowania z ulicą Warzywną. Na odcinku A 

od ronda w Lipniku będzie wykonana tylko ścieżka rowerowa. Natomiast przez Grzędzice 

będzie wykonany tylko po prawej stronie ciąg pieszo – rowerowy. Kolejno Przewodniczący 

poprosił o wyjaśnienia z zakresu wykonania inwestycji dotyczącej zagospodarowania placu 

przy świetlicy w Strumianach. Wójt powiedział, że poprosi Kierownika Referatu Gospodarki 

Komunalnej i Inwestycji Panią Beatę Wilk, aby w szczegółach omówiła planowane 

inwestycje. 
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Kontynuując omawianie projektów uchwał, Skarbnik wyjaśniła, że zadanie pn. „Budowa 

boisk wielofunkcyjnych i pozostałe zagospodarowanie terenu w Ulikowie i Pęzinie” zostaje 

przesunięte na 2019 rok. Następna zmiana dotyczy zadania „Rozbudowy budynku szkoły 

podstawowej w Grzędzicach wraz z zagospodarowaniem terenu”. Wartość tego zadania 

zwiększa się do kwoty 10 477 630,00 zł i zostaje rozłożona na kolejne cztery lata do 2021 

roku. W związku z tym, że przesuwamy wykonanie zadania budowy drogi w Grzędzicach, nie 

będzie zaciągany w tym roku, taki kredyt jak pierwotnie zakładano. Kredyt w tym roku 

będzie wynosił 8,7 mln zł. Wprowadzona zostaje część wolnych środków, ponieważ wpłynęły 

korekty deklaracji podatkowej od farmy wiatrowej. Zgodnie z ustawą mogą się ubiegać 
o zwrot podatku za okres od początku roku. Gmina ma do zwrotu 2,46 mln zł, przy czym 

1,25 mln zł chcą w gotówce i mamy na to czas 2 miesiące. Natomiast ponad 600 tys. zł 

rozkładają na poczet spłat, które mają wpłacić do końca roku. Dlatego zmniejszone zostają 
dochody tylko o część tej kwoty, plus wolne środki wprowadzone do budżetu, które są 
przeznaczone na zmniejszenie dochodów. Po tych wszystkich zmiana wychodzi, że w tym 

roku dochodów będzie 53 931 325,00 zł, wydatków 65 196 334,00 zł, co daje ujemny wynik 

finansowy z kwotą 11 238 009,00 zł. Przychody budżetu wynoszą 13 178 009,00 zł. 

W związku z tym, że zostają wprowadzone wolne środki, a już wcześniej była część 
wprowadzona, to kwota wolnych środków wyniesie 4 478 009,00 mln zł. 

Na ten rok planuje się zaciągnięcie kredytu w wysokości 8,7 mln zł, 12 mln zł na następny 

rok oraz na kolejny 2020 rok 2 mln zł. Dochody zostały podniesione głównie o dotacje, które 

były pierwotnie planowane na dwa lata. Chodzi o dotacje na pomoc społeczną, 500 + i inne 

dotacje na politykę społeczną. Zmieniły się nieco rozchody. Największa spłata kredytów 

w wysokości 3,812 mln zł zaplanowana została na 2021 rok. Skarbnik wyjaśniła, że 

zwiększenie okresu spłaty kredytów powoduje zwiększenie ich kosztów obsługi. Spłaty 

wszystkich zaciągniętych kredytów zostały zaplanowane do 2029 roku. Zmniejszona została 

w tym roku obsługa długu, ponieważ nie było potrzeby zaciągnięcia kredytu. Największa 

kwota długu przypada na 2019 rok i wynosi 26,102 mln zł. Przetarg na kredyt zostanie 

rozpisany po pozytywnej opinii RIO. Uwzględniając te wszystkie pozycje, wychodzi na to, że 

nowe inwestycje mogą być zaplanowane w większej wartości dopiero od roku 2022.  

Następnie Skarbnik odpowiadając na pytania radnych odnośnie planowanych kontenerów 

w Grzędzicach, powiedziała, że inwestycja w Grzędzicach dotyczy rozbudowy szkoły i nie 

ma tam teraz w planie kontenerów. Jest to inwestycja, która była tylko z kwotą ok. 2 mln zł.  

Kolejno odpowiadając na pytania radnych odnośnie szkoły w Strachocinie, Wójt Gminy 

powiedział, że planowane jest wypożyczenie kontenera, jednego pomieszczenia 

kontenerowego. Natomiast Przewodniczący Komisji zapytał czy w tym zakresie zostali 

poinformowani rodzice. Wójt odpowiedział, że nie byli informowani. Natomiast Radna 

Małgorzata Cieplak powiedziała, że rodzice powinni być o tym poinformowani.  

Następnie Skarbnik Gminy kontynuowała omawianie uchwały i powiedziała, że przy 

planowaniu dochodów uwzględniła mniejszą subwencje wyrównawczą z uwagi na zarzut 

RIO, że nie były składane deklaracje podatkowe za lata 2011 – 2015. Za to na 2019 rok 

zaplanowano dochody w kwocie 6,1 mln zł w postaci dofinansowania do drogi 

w Grzędzicach. Skarbnik powiedziała, że wskaźniki są zachowane.  

Następnie omówiła zmiany do budżetu tego roku, gdzie dochody zostają zmniejszone do 

kwoty 738 945,00 zł oraz zwiększa się dochody budżetu o kwotę 93 475,00 zł. Zmniejsza się 
wydatki budżetu o kwotę 5 627 358,00 zł, i zwiększa się wydatki o kwotę 1 242 733,00 zł. 

Wprowadza się do budżetu przychody w postaci wolnych środków w wysokości 

678 009,00 zł. Zmniejsza się przychody budżetu o kwotę 4 417 164,00 zł z tytułu 

zaciągniętych kredytów i pożyczek. Zmienia się planowany deficyt budżetu pokryty 
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przychodami z kredytów w wysokości 8,7 mln zł oraz wolnymi środkami w wysokości 

2 538 009,00 zł. Następnie Skarbnik omówiła szczegółowo pozycje zmian w budżecie.  

Na pytanie Radnego Mariusza Klewina, z jakich środków planowane są 3 tys. zł na kosiarkę 
w Grabowie, Wójt odpowiedział, że są one spoza funduszu sołeckiego. Następnie Radny 

Klewin zapytał, jaki będzie wpływ na zmiany w budżecie odnośnie 12 tys. zł, gdy uchwała 

o przyznaniu dotacji dla miasta nie zostanie podjęta. Skarbnik wyjaśniła, że gdy uchwała nie 

zostanie podjęta, a zamiany do budżetu podjęte, to nie ma problemu, gdyż środki te nie mogą 
być wydatkowane bez uchwały.  

Po omówieniu projektów Komisja jednogłośnie, tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekty uchwał w sprawie zmian budżetu gminy na 2018 r. oraz w sprawie uchwalenia 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stargard na lata 2018 – 2029. 

AD 4. Ocena działalności Ośrodka Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2018 roku 

oraz ocena przygotowania szkół do roku szkolnego 2018/2019 

Zastępca Wójta Gminy omówił informację dotyczącą Oceny działalności Ośrodka 

Administracyjnego Szkół za I-sze półrocze 2018 roku oraz oceny przygotowania szkół do 

roku 2018/2019. Zastępca wyjaśnił, że między innymi, w związku z ostatnim rokiem 

funkcjonowania gimnazjum za zgodą Kuratorium, została o rok przedłużona umowa 

z dyrektor gimnazjum na sprawowanie tej funkcji. Zastępca dodatkowo w uzupełnieniu do 

informacji wyjaśnił, iż są już zmiany liczby dzieci rozpoczynających naukę w szkołach 

w porównaniu do danych w niej przedstawionych. W szkole w Grzędzicach w oddziałach 1 – 

8, naukę rozpocznie 20 dzieci mniej, natomiast w szkole w Strachocinie w oddziałach 1 – 8, 

naukę rozpocznie 3 dzieci więcej oraz 3 dzieci więcej w oddziałach przedszkolnych. 

Jednocześnie dodał, że liczba ta może jeszcze ulec zmianie. 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet zapytał, do kiedy 

jest termin na składanie ofert na szkołę w Grzędzicach. Wójt Gminy potwierdził, że jest 

ogłoszony przetarg, a szczegóły wyjaśni Kierownik Referatu Pani Beata Wilk.  

Następnie Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet zapytał o termin dostawienia kontenera 

w Strachocinie. Wójt Gminy powiedział, że jak najszybciej, ale są problemy z wynajęciem. 

Są prowadzone rozmowy z firmą ze Stargardu, o wypożyczenie kontenera o powierzchni ok. 

30 metrów na jedną klasę.  

Natomiast Radny Mariusz Klewin zapytał o stawki dowozu dzieci do szkół. Zastępca Wójta 

powiedział, że stawki są podobne, ale na sesje będzie miał przygotowane dokładne stawki. 

Przewodniczący Komisji podał do protokołu przyjętą opinię w brzmieniu jak niżej: 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty po przeanalizowaniu i zapoznaniu się z ww. 

informacją, wyrażając swoje stanowisko, informację przyjęła. 

Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

AD 5. Ocena stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty przeanalizowała informację dotyczącą „Oceny 

stanu ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy”. W trakcie omawiania radni zgłaszali 

swoje uwagi i wątpliwości. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet zapytał czy wiadomo coś na temat problemów 

z systemem powiadamiania w OSP Sowno i porosił o wyjaśnienia. Następnie Przewodniczący 

poprosił Wójta o sprawdzenie jak wygląda stan prawny terenu, na którym znajduje się 
jednostka OSP Sowno. 

Kolejno Przewodniczący przypominał, że w Poczerninie była zdjęta stara syrena alarmowa 

i miała być zamontowana nowa. Wójt Gminy odpowiedział, że nowa syrena to wysokie 

koszty. 
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Następnie Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet zapytał o ilość hydrantów, czy jest to 

tylko informacja z Wodociągów Zachodniopomorskich, że zostały sprawdzone czy faktycznie 

zostały sprawdzone. Wójt Gminy powiedział, że otrzymał informację z WZ, że wszystkie 

hydranty zostały sprawdzone. 

Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty po przeanalizowaniu i zapoznaniu się z ww. 

informacją, wyrażając swoją opinię, informację przyjęła. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

AD 6. Sprawy różne 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet zwrócił uwagę w sprawie odwodnienia 

w Poczerninie od strony Rogowa. Przewodniczący powiedział, że jest nanoszony piasek 

i może się zapychać, co następnie spowoduje problem z zalewaniem posesji. Wykonano też 
mostek gdzie włożono rurę PCV i teraz to osiada. 

Radny Mariusz Klewin powiedział o problemie z pochówkami na nowej części cmentarza 

w Pęzinie. Wójt Gminy odpowiedział, że otrzymał informację od Kierownik Pani Beaty Wilk, 

że dostali zgodę na pochówek na nowej części cmentarza. Kierownik rozmawiała na ten temat 

z firmą obsługującą cmentarz. 

Następnie Radny Mariusz Klewin powiedział, że wczoraj w Pęzinie zaczęli poszerzać 
pobocze drogi w kierunku szkoły i zapytał, kiedy się to zakończy, oraz kiedy będzie można 

umieścić planowaną siłownie zewnętrzną. Wójt Gminy odpowiedział, że sprawdzi czy jest już 
zrobione zamówienie na urządzenia. 

Radny Mariusz Klewin powiedział, że firma transportowa Szurgot zmniejsza kursy na liniach. 

Radny jednocześnie zapytał czy MPK nie mogłoby, przystąpić do kursów, tym bardziej, że 

w odpowiednich godzinach kursy są zapełnione. Wójt Gminy odpowiedział, że na 

zmniejszenie kursów, gmina nie ma wpływu. Jeśli chodzi o MPK to trzeba będzie ich 

zachęcić. 
Następnie Radny Mariusz Klewin poruszył temat demontażu trafostacji przy drodze do szkoły 

w Pęzinie, czy można byłoby założyć w tym miejscu jedną lampę. 
Radny Mariusz Klewin kolejno zapytał o możliwość zakupu materiałów na chodniki przy 

drogach powiatowych z FS na przyszły rok oraz zapytał jak z wykonaniem. Wójt Gminy 

powiedział, że porozmawia i przedstawi propozycje powiatowi. Radny poprosił o informację 
zwrotną w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet odnosząc się do współpracy i budowy chodników 

przy drogach powiatowych na terenie gminy, poprosił w trosce o bezpieczeństwo dzieci 

o monitowanie w sprawie budowy chodnika w miejscowości Sowno. 

Następnie Przewodniczący Komisji zwrócił się z prośbą o wsparcie i interwencję w ZDP 

w sprawie naniesionego piasku przez wodę w miejscowości Poczernin, w której już wcześniej 

interweniował w ZDP. 

Radny Mariusz Klewin powiedział, że podobna sytuacja z nanoszeniem piasku na drogę jest 

w Pęzinie na odcinku od wjazdu Ulikowo do wysokości cmentarza. 

Kolejno Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet zgłosił brak odpływu odwodnienia 

w Poczerninie, które było w formie betonowej rynny. 

Radni poprosili Wójta Gminy, aby wspomógł ich w interwencjach w powiecie w sprawach 

drogowych. 

Radna Małgorzata Cieplak zwróciła się z pytaniem, co w sprawie chodnika i przejścia, kładki 

dla mieszkańców osiedla za rzeką w Witkowie. Środki na ten cel były zaplanowane ze 

środków FS. Jest tam niebezpiecznie. Wójt Gminy powiedział, że będzie robione wydzielenie 

ciężkimi słupkami pasa na moście.  
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Następnie Radna Małgorzata Cieplak zapytała o wodę w Witkowie, która jest brudna i jak 

długo taki stan potrwa. Wójt odpowiedział, że było płukanie filtrów odżelaziaczy i następnie 

płukanie sieci. Jednocześnie powiedział, że dopyta w WZ i poprosi o informację dla 

mieszkańców. 

Kolejnym tematem poruszonym przez Radną Małgorzatę Cieplak był brak tablicy 

z regulaminem korzystania na wiatkach w Witkowie, o których była już mowa rok temu. 

Natomiast Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet poruszył brak informacji, co do 

położenia numerów porządkowych w Poczerninie. 

Wójt Gminy poinformował o piśmie mieszkańca Stargardu, w imieniu żołnierzy, w sprawie 

zgody na posadowienie przy drodze w Witkowie Pierwszym, kamienia upamiętniającego 

istnienie tamtejszej Jednostki Wojskowej Radiolokacyjnej, która funkcjonowała ponad 50 lat. 

Zainteresowany jest wykonaniem tego kamienia i wnoszeniem ewentualnych opłat. 

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet powiedział o potrzebie położenia 100 metrów 

asfaltu na ulicy Sportowej w Sownie, żeby później nie czyścić nowej elewacji szkoły. 

Następnie głos zabrała przybyła na posiedzenie Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

i Inwestycji Pani Beata Wilk, która odpowiadała na pytania radnych.  

Przewodniczący Komisji Jarosław Kornet w związku z brakiem rozstrzygnięcia przetargu na 

wykonanie boiska przy świetlicy w Strumianach, poprosił o udzielenie informacji w sprawie 

zakresu przewidzianych tam prac. 

Kierownik Beata Wilk powiedziała, że planowane jest wykonanie placyku wraz z dojściami, 

przygotowanie terenu pod boisko trawiaste oraz utwardzanie dojścia do terenu rekreacyjnego. 

Jednocześnie Kierownik wyjaśniła, że wystąpiono do czterech firm zajmujących się 
wykonywanie takich zadań, z zapytaniem o ich koncepcje zagospodarowania tego terenu w 

oparciu o te elementy, które chcemy, aby się tam znalazły. 

Następnie odpowiadając na pytanie Przewodniczącego Komisji o drogę za hydrofornią 
w Poczerninie, Kierownik Beata Wilk powiedziała, że jest przygotowany kosztorys na 

położenie dwóch śladów płyt jumbo z uregulowaniem tej drogi i jest to koszt 62 tys. zł. 

Będzie rozmawiać ze Panią Skarbnik na temat przesunięcia środków na ten cel. 

Kolejno Przewodniczący powiedział o problemie z zalegającym na drogach powiatowych 

piaskiem i zapytał czy można przeznaczyć w FS środki na wyczyszczenie poboczy dróg 

powiatowych. Kierownik Referatu powiedziała, że można te środki przeznaczyć tylko na 

drogi gminne na terenie miejscowości. 

Radny Mariusz Klewin ponownie zapytał o cmentarz w Pęzinie. Kierownik Beata Wilk 

powiedziała, że rozmawiała z Wójtem na temat możliwości użytkowania nowej części 

cmentarza i w czwartek będzie już pochówek. 

Następnie Kierownik Referatu Beata Wilk omówiła zmianę zakresu drogi w Grzędzicach. 

Według nowego planu to 200 metrów krócej. Zakończenie na skrzyżowaniu z ulicą 
Warzywną. Na odcinku od Lipnika do Grzędzic nie wykonujemy przebudowy nawierzchni 

z wyjątkiem 100 metrów przed przejazdem kolejowym. Na terenie miejscowości 

rezygnujemy z samodzielnego chodnika. Będzie ciąg pieszo – rowerowy zawężony o 1 metr, 

wobec czego schodzi się z wielu kolizji. Zostaje cała przebudowa kanalizacji deszczowej 

i przebudowa sieci wodociągowej. Przy szkole pozostaje chodnik i zatoka autobusowa. 

Schodzi się z wielu rozbiórek ogrodzeń, które kolidują. Przy kościele przestawiamy mur, 

robiony będzie chodnik i miejsca parkingowe. Z nowego kosztorysu wyszło 10,5 mln zł. 

Następnie Kierownik Referatu odnosząc się do inwestycji szkoły w Grzędzicach, wyjaśniła, 

że zostanie dobudowane 10 sal, w tym 2 sale przedszkolne i 8 sal lekcyjnych na 24 osoby, 

świetlica, jadalnia i szatnia w piętrowym budynku. W starym budynku zmiana przeznaczenia 

sal oraz jego remont i następnie dobudowa boisk sportowych. 
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Ogłoszenia o przetargach były  piątek 24 sierpnia, a około 10 września będzie wiadomo, jakie 

będą oferty. 

AD 7. Utrzymanie estetyki i czystości na terenie gminy oraz przegląd obiektów 

sportowych – wyjazd komisji w teren 

Po zakończeniu posiedzenia Komisja zaplanowała wyjazd w teren celem przeglądu gminnych 

obiektów użyteczności publicznej. Komisja swoją opinię w powyższym temacie przedstawi 

na sesji.  

AD 8. Zamknięcie posiedzenia komisji 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Socjalno – Porządkowej 

i Oświaty Jarosław Kornet, podziękował wszystkim za udział i zamknął posiedzenie komisji. 
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